
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2005-10-27, § 16 

 
 Tid: 27 oktober 2005 kl 15.00 – 15.20 
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 8 november 2005 
  

 
 
Leif Rönngren   Sten Nordin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Leif Rönngren (s), ordförande 
Sten Nordin (m), vice ordförande 
Ulf Fridebäck (fp) 
Berthold Gustavsson (m) 
Karin Hanqvist (s), §§ 16-38 
Johanna Nilsson (s) 
Åsa Romson (mp) 
Gunnar Sandell (s) 
Kajsa Stenfelt (v) 

 
Ersättare 

 Marianne Ahlgren (fp), tjänstgörande 
Maurice Forslund (kd), tjänstgörande 
Per Hallerby (fp) 
Gunilla Hansson (s) 
Kenneth Nilsson (s), tjänstgörande §§ 1-15 
Ewa Schenström (m) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Jan Tigerström (m), tjänstgörande 
Charlotte Unger (mp) 
Ornina Younan (s), tjänstgörande 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne, Lennart Gustafsson, 
Bengt Hjelm, Gunnar Jensen, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Petra Nieto. 

 
  

 
 



  

§ 16 
Inrättande av Igelbäckens kulturreservat. Remiss 
Dnr M2005-512-00615 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret hade den 29 september 2005 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade 
ärende, till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Marknämnden överlämnar och åberopar kontorets utlåtande till 
 stadsbyggnadsnämnden som svar på förslag till inrättande av Igelbäckens 
 kulturreservat. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga E1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) och 
tjänstgörande ersättaren Maurice Forslund (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas 
i bilaga E2. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Leif Rönngren m fl (s) samt ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa 
Romson (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak godkänna 
kontorets förslag till beslut samt att därutöver anföra följande: 
 
 Marknämnden har ansvar för skötseln av reservatet i ett inledningsskede, men på 
 sikt bör detta reservat liksom övriga reservat i Stockholm handhas med ett 
 helhetsansvar från stadsdelsnämnderna, i detta fall en samverkan mellan Akalla-
 Kista och Spånga-Tensta. 
 
 Det finns ett stort behov av en ny begravningsplats som kan ta emot 
 kistbegravningar i denna del av Stockholm. Kyrkogårdsnämnden har uttalat att 
 Hägerstalund är den absolut mest lämpliga platsen och vidare undersökningar hur 
 marken kan saneras för detta ändamål behöver komma igång. En nyanlagd 
 begravningsplats kan mycket väl ligga inom kulturreservat. 
 
 Besökande till reservatet ska planeras först och främst med kollektivtrafik, gång 
 och cykel. En parkeringsutredning om var viss besöksparkering kan 
 iordningsställas, helst på befintliga hårdgjorda, eller grusade ytor i närheten av 
 ingångar i reservatet. 
 
Reservation 
 
Vice ordförande Sten Nordin (m), ledamöterna Berthold Gustavsson (m) och Ulf 
Fridebäck (fp) samt tjänstgörande ersättarna Marianne Ahlgren (fp), Maurice Forslund 
(kd) och Jan Tigerström (m) enligt det av vice ordföranden Sten Nordin m fl (m), 
ledamoten Ulf Fridebäck m fl (fp) och tjänstgörande ersättaren Maurice Forslund (kd) 
gemensamt framställda yrkandet. 
 



  

Särskilt uttalande 
 
Ledamöterna Kajsa Stenfelt (v) och Åsa Romson (mp) enligt bilaga E3. 
 
 

 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

   
 Tillhör § 16, bilaga E1  
 
 Marknämnden 2005-10-27 
 
 Tillhör ärende nr 16 
 
 Igelbäckens kulturreservat 
 

   Leif Rönngren m fl (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
   Åsa Romson (mp) 
  
 
 

Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
samt 
 
att därutöver anföra följande: 
 

Marknämnden har ansvar för skötseln av reservatet i ett inledningsskede, men på 
sikt bör detta reservat liksom övriga reservat i Stockholm handhas med ett 
helhetsansvar från stadsdelsnämnderna, i detta fall en samverkan mellan Akalla-
Kista och Spånga-Tensta. 

 
Det finns ett stort behov av en ny begravningsplats som kan ta emot 
kistbegravningar i denna del av Stockholm. Kyrkogårdsnämnden har uttalat att 
Hägerstalund är den absolut mest lämpliga platsen och vidare undersökningar 
hur marken kan saneras för detta ändamål behöver komma igång. En nyanlagd 
begravningsplats kan mycket väl ligga inom kulturreservat. 

 
Besökande till reservatet ska planeras först och främst med kollektivtrafik, gång 
och cykel. En parkeringsutredning om var viss besöksparkering kan 
iordningsställas, helst på befintliga hårdgjorda, eller grusade ytor i närheten av 
ingångar i reservatet.  

. 
 
 
  

 
 
 
     
 
 
 



  

 
      Tillhör § 16, bilaga E2 

 
 Marknämnden 2005-10-27 
 
 Tillhör ärende nr 16 
 
Inrättande av Igelbäckens 
kulturreservat. Remiss 
 
Sten Nordin m fl (m) 
Ulf Fridebäck m fl (fp) 
Maurice Forslund (kd) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 
Marknämnden beslutar 
 
1. att i huvudsak godkänna förslaget till beslut 
 
 
samt 
 
2. att därutöver anföra 
 
Det har i flera reservatsbildningar visat sig att reservatet motverkar syftet, dvs gör det 
omöjligt för viss typ av friluftsliv som tidigare varit möjligt i området. I det här 
kulturreservatet vill kontoret utesluta den motorcrossverksamhet som finns innan 
verksamheten ens har fått någon ersättningsplats. Motorcrossverksamheten ska ersättas 
med annan verksamhet vilken inte specificeras. Tillvägagångssättet känns minst sagt 
underligt.  
 
Det är viktigt precis som kontoret skriver att reservatsbildandet inte hindrar 
ombyggnationen av E18.  

 



  

 
   
 Tillhör § 16, bilaga E3 
 
 Marknämnden 2005-10-27 
 
 Tillhör ärende nr 16 
 
 Igenbäckens kulturreservat 
 
 Åsa Romson (mp) 
 Charlottta Unger (mp) 
 Kajsa Stenfelt (v) 
 Ann-Marie Strömberg (v) 

  
 
 
Särskilt uttalande 
 
Reservatsföreskrifterna för Igelbäckens kulturreservat bör inte tillåta en ny sexfilig 
motorväg eller en naturgasledning då dessa verksamheter motverkar en hållbar 
utveckling i ett bredare perspektiv. 

 
 

 


